
Til Aarhus Byråd/Folketinget. 

Et flertal i Aarhus Byråd/Folketinget går ind for at bygge en ny jernbane, der skaffer 4,3 millioner færre 

passagerer om året end den nuværende jernbane over Skanderborg. Beregninger foretaget af 

Banedanmark. 

 

Se debatindlæg : ” Tre nye jernbaner i Østjylland uden værdi.” :  

http://www.tisetweb.dk/PDF/Tre%20nye%20jernbaner%20i%20Ostjylland%20uden%20vaerdi_14_08_20.p

df  

Med venlig hilsen 

Jørgen Christensen 

Tisetvej 24 

8355 Solbjerg 

Til Skanderborg Byråd  15-09-2020 

Folketinget har til hensigt at lave en Masterplan for hele infrastrukturområdet i Danmark, og heri indgår en 

ny jernbanestrækning fra Hovedgård til Hasselager. Det betyder at de kommende højhastighedstog kører 

udenom Skanderborg. Hvis Folketinget vedtager at igangsætte anlægsarbejdet på denne strækning vil 

Skanderborg miste sin betydning som jernbaneknudepunkt. 

Det vil også betyde 4,3 millioner færre passagerer om året end den nuværende jernbane over Skanderborg. 

(se tabel herunder) 

 

http://www.tisetweb.dk/PDF/Tre%20nye%20jernbaner%20i%20Ostjylland%20uden%20vaerdi_14_08_20.pdf
http://www.tisetweb.dk/PDF/Tre%20nye%20jernbaner%20i%20Ostjylland%20uden%20vaerdi_14_08_20.pdf


 

Der findes en alternativ linjeføring langs E45 fra Hørning til Lyngby på 12 km i forhold til linjen Hovedgård – 

Hasselager. 

Med venlig hilsen 

Jørgen Christensen 

Tisetvej 24 

8355 Solbjerg 

http://www.tisetweb.dk/PDF/Faktaark%202_07_08_20.pdf

